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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A bolti borárak növekedését miért nem érzik a 
bortermelők? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

A vg.hu portálon megjelent „A polcokon jobban drágult a bor, mint a pincékben„ című cikk szerint
túlteng a lédig borok aránya a magyar exportban, és az általános áremelkedés mértékéhez képest
szerényebb drágulást tudtak elérni a borászok:

„A  szőlőtermelők  és  a  borászok  számára  ugyanakkor  nemcsak  a  háború,  hanem  a  tavalyi
történelmi aszály is nagy kihívást jelentett, amit tetézett a borárak körüli helyzet – mondta Légli
Ottó,  a  Hegyközségek  Nemzeti  Tanácsának  elnöke  egy  minapi  rendezvényen.  A  köztestület
tapasztalatai szerint ugyanis a kereskedelmi láncok több esetben egyoldalúan növelték árrésüket.
Így a fogyasztók a borárak növekedését tapasztalták, amiből a magyar bortermelők nem részesültek
– hangsúlyozta. 

A Központi Statisztikai Hivatal (KSH) adataiból valóban az látszik, hogy   gyorsult a borok polci
árának emelkedése – igaz, a statisztikai hivatal által figyelt termékek közel sem fedik le a teljes
piacot,  de a az egyéb borkategóriákban is  érzékelhető az árak növekedése.  A KSH asztali  bor
kategóriában, 1,5–2 literes palackos kiszerelésben méri a fogyasztói árakat – külön a fehér-, illetve
a vörösborokét, valamint az 1,75 literes palackos édes fehér pezsgőkét. Ezekben a kategóriákban
2021-ben még 4,9, 6,4, illetve 2,8 százalékos volt az áremelkedés mértéke, tavaly pedig a figyelt
fehérborok 13,5, a vörösek 15,1, a pezsgők pedig 12,8 százalékkal drágultak.”

 

Kérdezem Önt:

A bolti borárak növekedését miért nem érzik a bortermelők?



 
 

Budapest, 2023. február 3.
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